
P R O T O K Ó Ł   NR  VI/2011 
z posiedzenia Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 24 maja 2011 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13
00

 i trwało do godz. 15
50

, z przerwą  

15-minutową w godz. 14
40 

– 14
55

. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności: obecnych 14 radnych. Nieobecny – radny Paweł 

Lorens – nieobecność usprawiedliwiona.  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Jan Omachel - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Alicja Fejkiel-Guzik -  Sekretarz Gminy Krościenko Wyżne, 

- Grzegorz Prugar - Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Anita Fal 

 

- 

 

Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Krościenku Wyżnym, 

- Lucyna Liput 

 

- 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym, 

- Rafał Przymusiński -  Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Krościenku Wyżnym, 

(lista obecności w załączeniu). 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Krościenku Wyżnym za 2010 rok. 

7. Zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Krościenku Wyżnym za 2010 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2011-2020. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia w formie 

weksla niezupełnego (in blanco). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2011 rok. 

12. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 
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13. Zamknięcie sesji. 

 

 
Ad. 1 

 Rozpoczynając VI Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

gości. 

 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały. Zauważył, że w sesji uczestniczy 14 radnych Gminy Krościenko Wyżne. Nieobecny 

- radny Paweł Lorens jest usprawiedliwiony.  

 

   

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

Wójt Gminy oraz radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, 

w związku z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych, 

-„przeciw” – 0 radnych, 

-„wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła proponowany porządek obrad 

VI Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 
 

Ad. 4 

Następnie przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

Do protokołu z poprzedniej sesji radni nie zgłosili wniosków i uwag, w związku 

z powyższym Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 

-„przeciw” – 0 radnych, 

-„wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR V/2010 z V Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 7 marca 2011 r. (protokół 

w załączeniu). 

  

Przed przystąpieniem do punktu piątego porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy na 

prośbę Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyny Liput poinformował 

obecnych, że można udzielić wsparcia finansowego dla P. Stanisława Młynarza na rzecz 

zakupu aparatów ortopedycznych szynowo-opaskowych. Przekazana została lista osób 

wpłacających datki na ten cel.   

 

 

 



P O S I E D Z E N I E  

VI Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne w dniu 24 maja 2011 r. 

 

 3 

Ad. 5 

 W kolejnym punkcie posiedzenia Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację 

na temat działań podjętych w okresie między sesjami. 

 

Poinformował on, że w okresie tym m.in.: 

1) Zakończono budowę chodnika przy ul. Brzozowskiej. Został dokonany odbiór 

chodnika, na którego wykonanie została przekazana dotacja z Powiatu Krośnieńskiego 

w kwocie 15 tyś. zł. Kwota 37 tyś. zł to dodatkowy całkowity koszt budowy chodnika. 

2) Trwają prace przy budowie remizy OSP w Pustynach. Został zakończony II etap jej 

budowy, w dalszej części realizowany będzie etap III. W bieżącym roku budynek 

powinien zostać doprowadzony do stanu surowego. 

3) Zostały uregulowane sprawy podatkowe dotyczące lotniska, którym zarządza  „Aero-

Kros”. Złożono deklaracje podatkowe za część 2008 r., 2009 r., 2010 r. do maja 

2011 r. W m-cu maju 2011 r. doszło do porozumienia pomiędzy firmą „Aero-Kros” 

a Aeroklubem Podkarpackim. Lotnisko zostanie prawdopodobnie oddane pod 

użytkowanie Aeroklubu, który prowadząc działalność szkoleniową będzie podlegał 

zwolnieniu z podatku. W sprawie przejęcia przez gminę od firmy „Aero-Kros” 6,16 ha 

gruntu z terenu lotniska trwają  rozmowy. 

4) Zostało zlecone wykonanie projektu na budowę chodnika przy ul. Sportowej do ul. 

Księżej. Po jego wykonaniu gmina będzie występować o pozwolenie na budowę. 

5) Trwa opracowanie zagospodarowania terenu wokół Izby Muzealnej (koncepcje 

przygotowuje P. Piotr Jurczak).  

6) Została podpisana umowa o dofinansowanie ścieżki pieszo-rowerowej w Krościenku 

Wyżnym od ul. Mostowej w kierunku Iskrzyni. Ogólna wartość kosztorysowa zadania 

to kwota ponad 305 tyś. zł a dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego to kwota ok. 

187 tyś. zł. Rozstrzygnięcie przetargu odbędzie się pod koniec maja br. 

7)  Została wniesiona sprawa do sądu o zniesienie prawa współwłasności na obiekcie 

straży pożarnej w Krościenku Wyżnym, po czym gmina będzie występować 

o pozwolenie na budowę. 

8) Zostały wykonane projekty na wykonanie boisk sportowych w ramach programu 

„Moje Boisko – Orlik 2012” i do końca następnego tygodnia powinno zostać wydane 

pozwolenie na budowę. W dniu dzisiejszym wpłynęła umowa z Urzędu 

Marszałkowskiego o dofinansowanie budowy  „Orlika” na kwotę 330 tyś. zł. Kwota 

dofinansowania z Ministerstwa Sportu i Turystyki wyniesie  500 tyś. zł.  

9) Gmina ubiega się o pozwolenie na wykonanie zadania: „Poprawa jakości oferty 

kulturalnej w Gminie Krościenko Wyżne poprzez przebudowę i nadbudowę Domu 

Ludowego w Pustynach”  wg nowej koncepcji – projekt został przekazany radnym do 

wglądu. Wystąpiono do Urzędu Marszałkowskiego o przedłużenie i etapowanie 

budowy  tego zadania.  W tym roku planowane jest rozpoczęcie I etapu. 

 

Następnie Wójt Gminy przedstawił informację dotyczącą wydanych w okresie 

międzysesyjnym zarządzeń (informacja w załączeniu).  

 

 

Ad. 6.  

Następnie przystąpiono do przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym za 2010 rok. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym – Rafał 

Przymusiński przedstawił przedmiotowe sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu).  
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos radnemu Janowi 

Omachlowi – Przewodniczącemu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich, który  

stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 maja 2011 r. pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich dodatkowo stwierdził, że powołanie ośrodka sportu 

i rekreacji  spowodowało zanik działalności działaczy angażujących się społecznie w tym 

zakresie.  

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński zaznaczył, że  

połączenie klubów sportowych z Krościenka Wyżnego i Pustyn w jeden Gminny Klub 

Sportowy Krościenko Wyżne – Pustyny polepszyło współpracę między nimi. 

 

Radny Edward Marszałek stwierdził, że gminny ośrodek sportu i rekreacji powinien działać 

nie na rzecz wyników klubów, a przede wszystkim na rzecz upowszechniania sportu 

i rekreacji – organizację imprez masowych  dla osób w różnym wieku. Podkreślił, że 

powinien być rozdział pomiędzy upowszechnianiem sportu w ramach ośrodka sportu 

i rekreacji działającego na rzecz organizowania wypoczynku, rekreacji a rywalizacją klubów 

sportowych. 

 

Radny Jan Omachel zauważył, że niepokojące jest to, aby mieszkańcy innych gmin szkolili 

się w klubie  w naszej gminie. To zjawisko potwierdził również Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec stwierdził, że faktycznie jest taka tendencja że 

w szczególnie w wyższej lidze często biorą udział zawodnicy z zewnątrz gminy, jednak to 

motywuje młodzież naszej gminy do działania. Zwrócił następnie uwagę, że 

w funkcjonowaniu  Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym jest zbyt 

mało działalności w przedmiocie umasowienia sportu dzieci i młodzieży. Zauważył, że 

w okresie sprawozdawczym było za mało imprez masowych. Przewodniczący Rady Gminy 

zwrócił się z pytaniem do Kierownika – Rafała Przymusińskiego, jak długo w minionym 

sezonie zimowym było otwarte lodowisko i jakie było nim zainteresowanie. 

 

Kierownik – Rafał Przymusiński odpowiedział, że praktycznie przez cały miesiąc styczeń 

lodowisko było czynne. Odnosząc się do kwestii umasowienia sportu wśród dzieci 

i młodzieży stwierdził  że odbywa się ono i jest widoczne w udziale dzieci i młodzieży 

w różnych sekcjach sportowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec podkreślił, że sekcje sportowe wywierają 

dobry wpływ na uczestniczących, jednak brakuje działań dla pozostałej młodzieży, nie 

zajmującej się daną dziedziną sportu, jak piłka nożna czy tenis stołowy. 

 

Kierownik – Rafał Przymusiński odpowiedział, że w ciągu roku były inne propozycje 

organizowania wolnego czasu dla mieszkańców gminy – np. turniej rodzinny tenisa 

stołowego, co jednak nie cieszyło się dużym zainteresowaniem. Dodał, że działalność 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym  ograniczają środki finansowe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec przypomniał, że działacze w osobach 

Bolesław Pudłowski, Wiesław Gomółka potrafili organizować imprezy sportowe zrzeszające 

mieszkańców gminy, czego obecnie brakuje.  
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Wobec braku innych głosów,  prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec zarządził głosowanie 

nad sprawozdaniem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 7 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 7 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym za 2010 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

 

Ad. 7 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Krościenku Wyżnym za 2010 rok. 

 

Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym – Anita  Fal przedstawiła 

przedmiotowe sprawozdanie (projekt uchwały w załączeniu).  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos Przewodniczącym 

Komisji, w celu przedstawienia opinii do projektu uchwały: 

1) radny Jan Omachel – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 maja 2011 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

Podkreślił, że Gminna Biblioteka Publiczna w Krościenku Wyżnym oprócz 

działalności polegającej na wypożyczaniu książek podejmuje również działania 

edukacyjne;  

2) radny Zdzisław  Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, 

że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 maja 2011 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Marek Filar po usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego Rady opuścił obrady. 

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec. Poparł on zdanie Przewodniczącego Komisji Oświaty – Jana Omachla 

mówiąc że biblioteka w Krościenku Wyżnym wywiera pozytywny wpływ na rozwój 

mieszkańców gminy. Zauważył wzrost czytelnictwa wśród dzieci i młodzieży i zadał pytanie, 

jak zachęcić  dorosłych ludzi do czytania książek. 

 

Kierownik – Anita Fal odpowiedziała, że gminna biblioteka prowadzi również działalność 

informacyjną - internet (gdzie m.in.  znajdują się informacje o nowościach książkowych).  

 

Radny Edward Marszałek zwrócił uwagę na potrzebę działania biblioteki na zewnątrz (np. 

gazetka). Dodał, że likwidacja świetlicy w gminnym ośrodku sportu i rekreacji nie działa na 

korzyść gminy a jej działalność w publicznym gimnazjum ma charakter ograniczony. Dlatego 

należy rozmawiać na temat upowszechniania kultury, poprzez np. promowanie książki, 

spotkania z pisarzami. Stwierdził, że działalność biblioteki nie może ograniczać się do 

wypożyczania książek.  
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Kierownik – Anita Fal odpowiedziała, że stan zatrudnienia w bibliotece nie pozwala podjąć 

szerszej działalności od tej która jest obecnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poinformował, że na posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich, które odbyło się w dniu 19 maja br. powzięto 

decyzję m. in. o zatrudnieniu osoby w Urzędzie Gminy Krościenko Wyżne, która 

koordynowałaby działalność kulturalną. Również wstępnie ustalono, aby salę na poddaszu 

Samorządowego Przedszkola w Krościenku Wyżnym przeznaczyć na działalność kulturalną.  

 

W związku z brakiem innych głosów, prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 41 /2011 

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2010 rok (uchwała w załączeniu). 

 

 

Ad. 8 

 W kolejnym punkcie przyjętego porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla 

Gminy Krościenko Wyżne na lata 2011-2020. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput przedstawiła projekt 

przedmiotowej uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Zaznaczyła, że na prośbę Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich zostało ono poszerzone o niektóre elementy, takie 

jak: cele programu, adresaci programu, zadania instytucji działających na rzecz programu. 

Tekst projektu uchwały uwzględniający w/w zmiany został przedłożony radnym. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos radnemu Janowi 

Omachlowi – Przewodniczącemu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich, który  

stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 maja 2011 r. nie zajęła stanowiska do 

projektu uchwały, prosząc o uzupełnienie programu o sposoby jego realizacji, co już zostało 

ujęte w przedłożonym tekście.  

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał radny Zdzisław Omachel. Zapytał on, 

gdzie będą prowadzone porady psychologiczne w ramach programu oraz jaka będzie forma 

powiadomienia o tym mieszkańców. 

 

Kierownik – Lucyna Liput odpowiedziała, że porady będą prowadzone na terenie urzędu 

gminy w godzinach do uzgodnienia. Informacja zostanie rozwieszona  na tablicach ogłoszeń, 

jak również zostanie zamieszczona w lokalnej prasie. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 42 / 2011 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla 

Gminy Krościenko Wyżne na lata 2011-2020 (uchwała w załączeniu). 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 15-minutową przerwę w godz. 14
40

 – 

14
55. 

 

 

Ad. 9 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia 

stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt przedmiotowej uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Uzasadnił, że został on opracowany na podstawie ustawy z dnia 16 grudnia 

2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym (Dz. U. z 2011 r. Nr 5, poz. 13), która 

przewiduje możliwość pobierania przez gminę opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych przez operatora lub przewoźnika. W projekcie niniejszej uchwały ustalono 

stawkę 0,05 zł za jedno zatrzymanie środka transportu. Uzyskane z tego tytułu dochody 

zostaną przeznaczone na utrzymanie przystanków na terenie gminy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos radnemu Zdzisławowi 

Omachlowi – Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Finansów, który  stwierdził, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 23 maja 2011 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały radni nie zabrali głosu, w związku z czym 

prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 43 /2011  

w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

 

Ad. 10  

 W dalszej kolejności przystąpiono podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie zabezpieczenia w formie weksla niezupełnego (in blanco). 

 

Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar przedstawił projekt przedmiotowej uchwały (projekt 

uchwały w załączeniu). Uzasadnił, że został on przygotowany w związku z podpisaniem 

umowy w dniu 5 maja br. na dofinansowanie zadania dot. budowy ścieżki pieszo-rowerowej 

od ul. Mostowej w kierunku Iskrzyni na kwotę 186 696,00 zł w ramach PROW 2007-2013 – 

Odnowa i rozwój wsi. Projekt uchwały stanowi formę zabezpieczenia powyższej umowy. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos radnemu Zdzisławowi 

Omachlowi – Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Finansów, który  stwierdził, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 23 maja 2011 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 

głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej przez Przewodniczącego Rady Gminy dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku 

z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 44 /2011 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia w formie weksla niezupełnego 

(in blanco) (uchwała w załączeniu).  

 

 

Ad. 11  

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Krościenko Wyżne na 2011 rok.  

 

Z projektem przedmiotowej uchwały zapoznał obecnych Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar 

(projekt uchwały w załączeniu).  

 

Poinformował on, że: 

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 325 421,00 zł, w tym: 

 w dziale 600, rozdziale 60016  o kwotę 186 696,00 zł (środki na dofinansowanie 

inwestycji – Budowa ścieżki rowerowej od ul. Mostowej do Iskrzyni), 

 w dziale 852, rozdziale 85219 o kwotę 138 725,00 zł (dotacja celowa na realizację 

projektu: „Czas na aktywność w gminie Krościenko Wyżne”);  

2) zmniejsza się plan wydatków  o kwotę 55 328,00 zł, w tym: 

 w dziale 900 - podatek od nieruchomości  – 55 328,00 zł; 

3) zwiększa się plan wydatków o kwotę 380 749,00 zł, w tym: 

 w dziale 600 o kwotę 186 696,00 zł - wydatki majątkowe – „Przebudowa drogi nr 

ewidencyjny działki 5362/4 i 2463 z częściowym przeznaczeniem działki 

drogowej na urządzenie ścieżki rowerowej w miejscowości Krościenko Wyżne 

(Budowa ścieżki rowerowej od ul. Mostowej do Iskrzyni),  

 w dziale 750: 

a) o kwotę 11 000,00 zł - zabezpieczenie funkcjonowania rady gminy,  

b) o kwotę 10 000,00 zł – promocja jednostek samorządu terytorialnego, 

 w dziale 801 o kwotę 3,00 zł – pozostałe odsetki, 

 w dziale 852 o kwotę 150 000,00 zł - wydatki w ramach projektu „Czas na 

aktywność w gminie Krościenko Wyżne”, 

 w dziale 854 o kwotę 8 050,00 zł - pomoc materialna dla uczniów (wypłata 

stypendiów dla uczniów ), 

 w dziale 921 o kwotę 5 000,00 zł - dotacja celowa dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

w Krościenku Wyżnym na sfinansowanie renowacji witraży, 

 w dziale 926 o kwotę 10 000,00 zł – wydatki bieżące; 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 119 562,18 zł, w tym: 
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 w dziale 600 o kwotę 119 562,18 zł – udział gminy w realizacji inwestycji – 

„Przebudowa drogi nr ewidencyjny działki 5362/4 i 2463 z częściowym 

przeznaczeniem działki drogowej na urządzenie ścieżki rowerowej 

w miejscowości Krościenko Wyżne;  

5) źródłem sfinansowania wydatków, o których mowa w pkt 4 są wolne środki, 

wynoszące 119 562, 18 zł (art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych); 

6) udziela się dotacji celowej dla Parafii Rzymsko-Katolickiej w Krościenku Wyżnym 

na dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych 

(witraże) w Kościele pw. Św. Marcina w Krościenku Wyżnym, 

7) w § 7 pkt 1 uchwały budżetowej otrzymuje brzmienie: 

 „1) zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku 

przejściowego deficytu budżetu gminy do wysokości 1000 000,00 zł, w tym na 

wyprzedzające finansowanie w ramach PROW 2007-2013 do kwoty 190 000,000 zł”. 

8) § 8 uchwały budżetowej otrzymuje brzmienie: 

„§ 8. Określa się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 

1 000 000,00 zł, z tego: 

1) na pokrycie występującego w ciągu roku deficytu budżetowego w kwocie 

810 000 000 zł, 

2) wyprzedzające finansowanie w ramach PROW 2007-2013 do kwoty 190 000,00 zł.”. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos radnemu Zdzisławowi 

Omachlowi – Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Finansów, który  stwierdził, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 23 maja 2011 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały  Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zadał pytanie, jak przedstawia się obecnie sytuacja finansowa gminy. 

 

Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar odpowiedział, że terminowo realizowane są wydatki 

bieżące oraz wydatki na inwestycje. Wpływy podatkowe i opłaty zarówno od instytucji, firm 

jak i mieszkańców w większości terminowo są wpłacane.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dopowiedział, że gmina powinna otrzymać w 2011 r. ok. 

1,5 mln zł środków pozabudżetowych (w ramach już podpisanych umów na dotacje) oraz ok. 

150 tyś. zł w ramach Lokalnej Grupy Działania. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik dodała, że w ramach Lokalnej Grupy Działania 

wnioski składają również instytucje gminne, co już jednak nie jest realizowane w ramach 

budżetu gminy. Wnioski składają: Parafia Rzymskokatolicka na kwotę dofinansowania 

24 979,00 zł (renowacja nagrobka tablicy informacyjnej i zapłata za wykonanie makiety 

starego kościoła oraz wydanie broszury informacyjnej) i Stowarzyszenie Kulturalne „Dębina” 

na kwotę dofinansowania 24 990,00 zł (publikacja z dziejów szkolnictwa w Krościenku 

Wyżnym do 1999 r.). 

 

Wójt Gminy dodał, że Gmina Krościenko Wyżne w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki  otrzymała dofinansowanie w 2011 r. na kwotę 138 750,00 zł.  

Stwierdził, że pomimo ograniczonych możliwości finansowych w bieżącym roku pozyskuje 

się znaczne środki finansowe.  
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Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar poinformował, że w kwestii zadłużenia gminy, raty 

kredytu spłacane są terminowo. Zadanie dot. remontu ul. Brzozowskiej zostało rozliczone 

(wpłynęła na konto dotacja z powiatu w kwocie 15 000,00 zł). Ponadto zostało wystosowane 

pismo o zwrot  środków z funduszu sołeckiego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że celowo zadał pytanie dot. płynności finansowej 

gminy. Zważywszy na to że  sytuacja w kraju jest trudna, niektóre gminy muszą rezygnować 

z jakiś programów, nie mając możliwości zabezpieczenia w budżecie środków na ich 

realizację.  

 

Po zakończeniu dyskusji, wobec braku uwag do projektu uchwały, prowadzący posiedzenie – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 45 / 2011 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2011 rok (uchwała 

w załączeniu).  

 

 

Ad. 12  

  Przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu „Wolne wnioski, interpelacje 

i zapytania”.  

  

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zapoznał obecnych z następującymi pismami, 

które wpłynęły w okresie międzysesyjnym do Rady Gminy Krościenko Wyżne: 

 

1) pismem od P. Hajduka, zam. ul. Sportowa z dnia 11.04.2011 r. w sprawie naprawy 

nawierzchni przy ul. Północnej, 

2) pismem od P. Szmyda, zam. ul. Sportowa  z dnia 28.03.2011 r. oraz pismem z dnia 

19.05.2011 r. w sprawie odblokowania i udrożnienia rowu melioracyjnego, który 

został zasypany przy budowie chodnika przy ul. Sportowej i Południowej, 

3) pismem od P. Kukla, P. Burczyk, P. Fejkiel, P. Habrat, P. Szmyd, P. Kwolek, 

P. Podkul z dnia 22.03.2011 r. w sprawie wykonania sieci kanalizacji sanitarnej oraz 

sieci wodociągowej przy ul. Marynowskiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel ustosunkowując się do powyższych spraw stwierdził, że: 

1) sprawa naprawy nawierzchni przy ul. Północnej zostanie załatwiona w bieżącym roku; 

2) nie przewiduje się odblokowania i udrożnienia rowu melioracyjnego, który został 

zasypany przy budowie chodnika przy ul. Sportowej i Południowej. Rozwiązaniem 

występującego problemu będzie zwiększenie przepustowości istniejącej kanalizacji 

deszczowej, która planowana jest przy rozbudowie OSP w Krościenku Wyżnym; 

3) ewentualne wykonanie remontu drogi nr 1093 nie będzie przeszkodą w rozbudowie 

sieci kanalizacyjnej i wodociągowej przy ul. Marynowskiej. Gmina posiada projekt 

rozbudowy sieci wodociągowej i jeszcze w tym roku inwestycja ta powinna zostać 

zrealizowana. Dalsza rozbudowa infrastruktury w tym rejonie będzie kontynuowana 

po wykonaniu zmiany w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy Krościenko Wyżne zwiększającej obszar ternu zabudowy mieszkaniowej. 
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Następnie o  głos poprosił Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

– radny Jan Omachel. Przekazał on informację na temat posiedzenia Komisji, które odbyło się 

w dniu 19 maja br., w którym oprócz członków Komisji brali udział przedstawiciele jednostek 

kulturalnych Gminy Krościenko Wyżne. Tematyką spotkania były perspektywy rozwoju 

kultury w Gminie Krościenko Wyżne. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich poinformował, że podczas tego posiedzenia w szczególności: 

1) postanowiono, aby gminne jednostki kulturalne opracowały kalendarz imprez 

kulturalnych na bieżący rok, 

2) dyskutowano na temat powołania kapeli ludowej, 

3) stwierdzono, że jest potrzeba zatrudnienia w Urzędzie Gminy osoby, która 

koordynowałaby działania w zakresie kultury. 

 

W dalszej części: 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w dniu 31 maja br. od godz. 8
00

 odbędzie się 

zbiórka odpadów wielkogabarytowych w następujących miejscach: parking przed Gminnym 

Ośrodkiem Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym, park leśny „Dębina” oraz plac przed 

Domem Ludowym w Pustynach.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poinformował, że w najbliższą niedzielę tj. 

29 maja br. odbędzie się Festyn Parafialny na stadionie przy Gminnym Ośrodku Sportu 

i Rekreacji w Krościenku Wyżnym. W programie przewidziany jest mecz piłki nożnej 

pomiędzy władzą kościelną a władzami gminy jak również przeciąganie liny, gry, zabawy, 

konkursy. 

 

Radny Jacek Frydrych skierował do Wójta Gminy pytanie, czy na końcowym odcinku ul. 

Brzozowskiej mieszkańcy posesji powinny samodzielnie wykopać rowy w ramach 

istniejących już przepustów, czy gmina będzie cos robić w tym kierunku. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że zorientuje się w temacie. 

 

Radny Krzysztof Ronowski: 

1) kontynuując powyższy temat zapytał, czy odcinek chodnika przy ul. Brzozowskiej 

został już odebrany przez wykonawcę, 

2) w imieniu mieszkańców ul. Wąskiej zwrócił się z prośbą o założenie korytek 

odwadniających wzdłuż ul. Wąskiej, 

3) poruszył sprawę zabezpieczenia brzegów rowu przy ul. Brzozowskiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że: 

1) budowa chodnika przy ul. Brzozowskiej została zakończona i żadne dodatkowe prace 

nie będą tam prowadzone; 

2) w sprawie zabezpieczenia brzegów rowu przy ul. Brzozowskiej - w związku z tym, że 

rów ten znajduje się przy posesji właściciela działki - P. Pelczara  gmina nie ma 

możliwości inwestować w prywatną własność. Ewentualna inna forma pomocy 

zostanie rozpatrzona. 

 

Radny Jan Omachel skierował do Wójta Gminy pytanie, czy zorientował się w sprawie dopłat 

w zakresie odprowadzania ścieków przez odbiorców.  
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Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że Gmina Miejsce Piastowe podjęła uchwałę 

w w/w zakresie – dopłata wynosi 1zł/1m
3
 ścieków. Dodał, że Gmina Miejsce Piastowe ma 

ceny wyższe od cen obowiązujących w naszej gminie (cena za wodę i ścieki wyższe są 

dokładnie o 0,30 zł/1m
3
). Zaznaczyć należy, że bardzo wysoki wzrost stawek za dostarczaną 

wodę i odprowadzane ścieki otrzymały również gminy ościenne. 

 

Radny Jan Omachel zapytał następnie, czy na końcowym odcinku ul. Granicznej będą 

założone korytka. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że nie zaplanowano w budżecie wydatkowania 

środków na ten cel. Ewentualnie w ramach wydatków bieżących zadanie zostanie wykonane. 

 

Radny Edward Marszałek skierował prośbę o obranie rowu na łąkach przy ul. Południowej. 

 

W odpowiedzi na pytanie przedmówcy Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił wstępny 

wykaz miejsc, gdzie planuje się w 2011 r. prace w zakresie odtworzenia rowów: 

- ul. Mostowa - odcinek od przepompowni do Wisłoka, 

- ul. Mostowa - (obok posesji P. Filar), 

- ul. Północna – od stawu do Wisłoka (obok kapliczki), 

- ul. Północna – w kierunku posesji P. Liputa, 

- ul. Wójtowska  - ok. 50 mb, 

- ul. Wisłocza (przy posesji P. Mercika), 

- przy ścieżce pieszo-rowerowej  wzdłuż Wisłoka – ok. 130 mb, 

- ul. Południowa – obok posesji P. Findysza – ok. 100 mb, 

- ul. Szkolna – wykonanie nowego rowu przy ścieżce pieszo-rowerowej odprowadzającego      

wody z ul. Szkolnej.  

 

 

Ad. 13  

 W ostatniej części posiedzenia wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął VI Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

 

Małgorzata Wojtyczek-Skórka    

 

 

       PRZEWODNICZĄCY RADY 

 

                 mgr Antoni Dębiec  


